



DISCUSSIONS BETWEEN THE SYRIAN CHAMBERS OF COMMERCE AND GERMAN DEVELOPMENT AGENCY

President of the Federation of Syrian Chambers of Commerce, Alaa Omar Al-Ali, discussed with Tanja Lohmann, Director of the German Agency for International Cooperation (GIZ) in Syria, ways and mechanisms to enhance cooperation between the two sides. The discussions also addressed good governance and the reality of vocational education and its development in Syria, as well as the contribution and role of the German Agency in supporting it through increasing qualifications and training, diversifying specializations, and developing the skills of young people, preparing them to enter the labor market with high efficiency. During the meeting, which took place at the Federation of Chambers of Commerce headquarters in Damascus, the Federation President highlighted the most important steps taken by the Federation of Chambers, including organizing and supervising its relationship with other chambers, cooperating between the public and private sectors, and restructuring the Federation with the aim of strengthening its role in formulating policies that are compatible with economic developments, supporting development plans, the business community, and productive projects, in addition to the Federation's role in investment projects.

[Source \(Federation of Syrian Chambers of Commerce, Edited\)](#)

مباحثات بين اتحاد غرف التجارة السورية والوكالة الألمانية للتعاون الدولي

بحث رئيس اتحاد غرف التجارة السورية علاء عمر العلي، مع مديرة الوكالة الألمانية للتعاون الدولي GIZ في سوريا تانيا لوهمان، سبل وآليات تعزيز التعاون بين الجانبين. كذلك تناولت المباحثات موضوع الحوكمة الرشيدة وواقع التعليم المهني وتطويره في سوريا، ومساهمة ودور الوكالة الألمانية في دعمه من خلال زيادة التأهيل والتدريب، وتنوع الاختصاصات وتنمية المهارات لدى الشباب، وتأهيلهم لدخولهم سوق العمل بكفاءة عالية. ولفت رئيس الاتحاد خلال اللقاء الذي جرى في مقر اتحاد غرف التجارة بدمشق، إلى أهم الخطوات التي قام بها اتحاد الغرف، من حيث تنظيم علاقته بالغرف والإشراف عليها، والتعاون بين القطاع العام والخاص، وإعادة هيكليته، بهدف تعزيز دوره في رسم السياسات التي تتلاءم مع المستجدات الاقتصادية، التي تدعم خطط التنمية ومجتمع الأعمال والمشاريع الإنتاجية، إضافة إلى دور الاتحاد في المشاريع الاستثمارية.

[المصدر \(اتحاد غرف التجارة السورية، بتصرف\)](#)

GOLD DECLINES DUE TO STRONGER DOLLAR AND EASED TARIFF CONCERNS

Gold prices fell in early Tuesday trading, affected by easing concerns over a global tariff war and the strengthening of the dollar, while investors focused on the Federal Reserve's monetary policy meeting for clues on interest rates.

Spot gold prices dropped 0.2 percent to \$3308.39 per ounce, having recorded their lowest level since July 9 in the previous session. U.S. gold futures fell 0.1 percent to \$3306.20 per ounce.

Meanwhile, spot silver prices dropped 0.1 percent to \$38.12 per ounce.

Platinum rose 0.4 percent to \$1395.75, while palladium declined 0.7 percent to \$1237.88.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



الذهب يتراجع بفعل صعود الدولار وانحسار مخاوف الرسوم الجمركية

انخفضت أسعار الذهب في التعاملات المبكرة اليوم الثلاثاء، متأثرة بانحسار المخاوف بشأن حرب الرسوم الجمركية العالمية وارتفاع الدولار. بينما يركز المستثمرون على اجتماع مجلس الاحتياطي الفيدرالي للسياسة النقدية بحثاً عن مؤشرات على أسعار الفائدة.

وانخفض سعر الذهب في المعاملات الفورية 0.2 في المئة إلى 3308.39 دولار للأونصة. وكان قد سجل أدنى مستوى له منذ 9 يوليو في الجلسة السابقة. وانخفضت العقود الأميركية الآجلة للذهب 0.1 في المئة إلى 3306.20 دولار.

في المقابل انخفضت أسعار الفضة في المعاملات الفورية 0.1 في المئة إلى 38.12 دولار للأونصة. وارتفع البلاتين 0.4 في المئة إلى 1395.75 دولار، بينما تراجع الباديوم 0.7 في المئة إلى 1237.88 دولار.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

OIL PRICES INCREASE AMID OPTIMISM OVER TRADE

DEVELOPMENTS

Oil continued its gains on Tuesday, supported by hopes of improved economic activity following a trade agreement between the United States and the European Union, a potential trade truce between the United States and China, and President Donald Trump shortening the deadline he had set for Russia to end the war in Ukraine.

Brent crude futures rose by 24 cents, or 0.34 percent, to \$70.28 per barrel. Meanwhile, U.S. West Texas Intermediate (WTI) crude rose to \$66.93 per barrel, an increase of 22 cents or 0.33 percent.

Both contracts closed more than 2 percent higher in the previous session, with Brent touching its highest level since July 18 on Monday.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



أسعار النفط تصعد بدعم تفاؤل حيال تطورات التجارة

واصل النفط مكاسبه اليوم الثلاثاء، مدعوماً بأمل تحسن النشاط الاقتصادي بعد الاتفاق التجاري بين الولايات المتحدة والاتحاد الأوروبي، والهدنة التجارية المحتملة بين الولايات المتحدة والصين، وتقصير الرئيس دونالد ترامب للمهلة التي حددها لروسيا لإنهاء حرب أوكرانيا.

وارتفعت العقود الآجلة لخام برنت 24 سنتاً بما يعادل 0.34 في المئة إلى 70.28 دولار للبرميل. بينما صعد خام غرب تكساس الوسيط الأميركي إلى 66.93 دولار للبرميل بزيادة 22 سنتاً أو 0.33 في المئة.

وأغلق كلا العقدين على ارتفاع بأكثر من 2 في المئة في الجلسة السابقة، ولأمس برنت يوم أمس الاثنين أعلى مستوى له منذ 18 يوليو/تموز.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

UAE'S ECONOMY THE FASTEST GROWING IN THE GULF IN 2025

A survey conducted by Reuters showed that increased oil production and economic diversification efforts will help most Gulf countries grow at a faster pace this year compared to 2024. The survey revealed that the UAE economy outperformed its peers in the Gulf Cooperation Council, with projected growth of 4.8 percent in 2025 and 4.6 percent in 2026. Meanwhile, Saudi Arabia's GDP is expected to grow by 3.8 percent this year. Qatar's economy is projected to grow by 2.7 percent this year and accelerate to 5.4 percent in 2026—its fastest growth in 13 years—as it begins a major liquefied natural gas production expansion project next year. The UAE, Qatar, and Saudi Arabia are all working to reduce their dependence on oil by transforming into tourism destinations.

[Source \(Al-Khaleej UAE Newspaper, Edited\)](#)



اقتصاد الإمارات الأعلى نمواً خليجياً في 2025

أظهر استطلاع أجرته "رويترز" أن زيادة إنتاج النفط وجهود التنوع الاقتصادي ستساعد معظم اقتصادات دول الخليج على النمو بوتيرة أسرع هذا العام بالمقارنة مع عام 2024. وكشف الاستطلاع عن تفوق أداء الاقتصاد الإماراتي على نظرائه في دول مجلس التعاون الخليجي، بنمو 4.8 في المئة في 2025 و4.6 في المئة في 2026. في حين من المتوقع أن ينمو الناتج المحلي الإجمالي للسعودية 3.8 في المئة هذا العام. ومن المنتظر أن ينمو اقتصاد قطر 2.7 في المئة هذا العام، وأن يتسارع إلى 5.4 في المئة في 2026، وهو أسرع نمو تحققه منذ 13 عاماً، مع بدء مشروع لتوسعة إنتاج الغاز الطبيعي المسال الضخم العام المقبل. وتعمل كل من دولة الإمارات وقطر والسعودية على تقليل اعتمادهما على النفط من خلال التحول إلى وجهة سياحية.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

JORDANIAN ECONOMY CONTINUES TO GROW DESPITE REGIONAL CONDITIONS

The Governor of the Central Bank of Jordan, Adel Al-Sharkas, revealed that the Jordanian economy continues to grow steadily despite geopolitical challenges and the complex regional circumstances. He explained that the national economy achieved an average growth of 2.9 percent during the period 2021–2024, the highest compared to previous periods since 2010.

Al-Sharkas pointed out that investment played a pivotal role in this growth, with its contribution to the GDP reaching about 40 percent during the 2021–2024 period, after recording a negative contribution to growth during the previous decade (2010–2020).

He emphasized that the strength of the foundations of monetary and financial stability led to an increase in the Central Bank's foreign reserves to 22 billion US dollars by the end of June 2025.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



الاقتصاد الأردني يواصل النمو وتحدياً الظروف الإقليمية

كشف محافظ البنك المركزي الأردني عادل الشركس، عن مواصلة الاقتصاد الأردني النمو بثبات رغم التحديات الجيوسياسية وظروف الإقليم المعقدة. وأوضح أن الاقتصاد الوطني حقق خلال الفترة 2021-2024 نمواً اقتصادياً بلغ 2.9 في المئة في المتوسط، وهو الأعلى مقارنة بفترات سابقة منذ عام 2010.

وأشار الشركس إلى أن الاستثمار لعب دوراً محورياً في هذا النمو، حيث شكلت مساهمته بالناتج المحلي نحو 40 في المئة خلال الفترة 2021-2024، بعد أن سجل مساهمة سلبية في النمو خلال العقد السابق 2010-2020.

وأكد على أن متانة أسس الاستقرار النقدي والمالي أفضت إلى ارتفاع الاحتياطيات الأجنبية للبنك المركزي إلى 22 مليار دولار مع نهاية شهر يونيو (حزيران) 2025.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)